

No. 14531. Multilateral

INTERNATIONAL COVENANT ON ECONOMIC, SOCIAL AND CULTURAL RIGHTS. NEW YORK, 16 DECEMBER 1966 [*United Nations, Treaty Series, vol. 993, I-14531.*]

OPTIONAL PROTOCOL TO THE INTERNATIONAL COVENANT ON ECONOMIC, SOCIAL AND CULTURAL RIGHTS. NEW YORK, 10 DECEMBER 2008 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2922, A-14531.*]

RATIFICATION (WITH DECLARATION)

Finland

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations:
31 January 2014*

Date of effect: 30 April 2014

Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 31 January 2014

Declaration:

N° 14531. Multilatéral

PACTE INTERNATIONAL RELATIF AUX DROITS ÉCONOMIQUES, SOCIAUX ET CULTURELS. NEW YORK, 16 DÉCEMBRE 1966 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 993, I-14531.*]

PROTOCOLE FACULTATIF SE RAPPORTANT AU PACTE INTERNATIONAL RELATIF AUX DROITS ÉCONOMIQUES, SOCIAUX ET CULTURELS. NEW YORK, 10 DÉCEMBRE 2008 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2922, A-14531.*]

RATIFICATION (AVEC DÉCLARATION)

Finlande

Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 31 janvier 2014

Date de prise d'effet : 30 avril 2014

Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 31 janvier 2014

Déclaration :

[ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS]

“The Republic of Finland declares that it recognizes the competence of the committee to receive and consider inter-state communications made against it provided for in article 10 of the Protocol and the competence of the committee concerning an inquiry procedure provided for in article 11 of the Protocol.”

[TRANSLATION – TRADUCTION]

La République de Finlande déclare qu'elle reconnaît la compétence du comité pour recevoir et examiner des communications interétatiques à son encontre conformément à l'article 10 du Protocole, ainsi que la compétence du comité concernant une procédure d'enquête conformément à l'article 11 du Protocole.